

World Under-17 Hockey Challenge , Tournament



Finland

5

 Finland	1	2	3	T
 Canada White	1	0	0	1



Canada White

1

FINAL

Game ID: 1
Round: Preliminary
Group: A
Date: Nov 02, 2014
Time: 03:00 EST
Location: RBC Centre, Sarnia, Ont.
Status: Final
Game Notes:
FINNS SPOIL START OF NEW ERA, BEAT CANADA WHITE IN U17 OPENER
SARNIA, Ont. – Pete Niemi scored the game-winning goal eight minutes into the second period – the second of five unanswered goals – to help Finland to a 5-1 victory over Canada White in the opening Group A game for both Sunday at the 2014 World Under-17 Hockey Challenge. The game was the first ever at the tournament to include a Canadian national team, after close to 30 years of regional representation for Canada at the under-17 level. Otto Somppi, Janne Kuokkanen, Otto Mäkinen and Eetu Tuulola joined Niemi as goal scorers for Finland, which won just its third preliminary round game in 13 tries at the World Under-17 Hockey Challenge, dating back to the 2010 tournament in Timmins, Ont. Tuulola had the lone goal in the third period to round out the scoring. Tyson Jost (Kelowna, B.C./Penticton, BCHL) scored the lone goal for the Canadians. After an early Canadian goal was waved off due to goaltender interference, Jost put Canada White ahead at 11:27 of the opening period, snapping a shot past Finnish netminder Leevi Laakso on a Canadian power play. But the Finns answered less than two minutes later, with Somppi jamming in a loose puck after a scramble in the Canadian crease to send the game to the first intermission tied 1-1. Niemi gave the Scandinavians their first lead at 7:52 of the second, finishing off a two-on-one with Juha Jääskä, and Kuokkanen went low to the glove side on Canadian netminder Samuel Harvey (Alma, Que./Rouyn-Noranda, QMJHL) on a partial breakaway at 12:38 for a two-goal advantage. Mäkinen capped an impressive period for Finland with just 2.5 seconds left in the middle frame, taking Harvey and the puck into the net after being pulled down by a Canadian defender. Laakso earned the victory in the Finnish net with 27 saves, including a number of point-blank stops in the final five minutes, while Harvey turned away 23 of 28 in a losing cause for Canada White. The Canadians are back on the ice Monday night at the RBC Centre when they face Canada Black in the preliminary round’s lone all-Canadian match-up (7 p.m. ET), while Finland meets Russia in Monday’s early game (3 p.m. ET).
LES FINLANDAIS GÂCHENT LE DÉBUT D’UNE NOUVELLE ÈRE EN BATTANT ÉQUIPE CANADA BLANCS EN OUVERTURE DES M17
SARNIA, Ont. – Pete Niemi a marqué le but gagnant après huit minutes de jeu en deuxième période – le deuxième de cinq buts sans riposte – aidant la Finlande à obtenir une victoire de 5-1 aux dépens d’Équipe Canada Blancs au match d’ouverture pour ces deux équipes du groupe A dimanche au Défi mondial de hockey des moins de 17 ans 2014. Le match était le tout premier de ce tournoi à inclure une équipe canadienne nationale, après près de 30 années de représentation régionale pour le Canada chez les moins de 17 ans. Otto Somppi, Janne Kuokkanen, Otto Mäkinen et Eetu Tuulola se sont joints à Niemi comme marqueurs pour la Finlande, laquelle a remporté seulement son troisième match de la ronde préliminaire en 13 tentatives au Défi mondial de hockey des moins de 17 ans depuis le tournoi de 2010 à Timmins, Ont. Tyson Jost (Kelowna, C.-B./Penticton, BCHL) a inscrit l’unique but des Canadiens. Après qu’un but du Canada marqué tôt a été refusé en raison d’une obstruction sur le gardien de but, Jost a donné l’avance à Équipe Canada Blancs à 11 min 27 s de la première période, décochant un tir derrière le gardien de but finlandais Leevi Laakso au cours d’un avantage numérique canadien. Les Finlandais ont toutefois réagi moins de deux minutes plus tard, lorsque Somppi a récupéré une rondelle libre après une mêlée dans l’enclave canadienne nivelant la marque à 1-1 avant le premier entracte. Niemi a procuré aux Scandinaves leur première avance à 7 min 52 s en deuxième, complétant un deux contre un avec Juha Jääskä, puis Kuokkanen a creusé l’écart à deux buts en marquant d’un tir bas du côté de la mitaine du gardien de but canadien Samuel Harvey (Alma, Qc/Rouyn-Noranda, LHJMQ) au cours d’une échappée partielle à 12 min 38 s. Mäkinen a mis fin à une période impressionnante pour la Finlande avec seulement 2,5 secondes à jouer en deuxième période, précipitant à la fois Harvey et la rondelle dans le filet après qu’il eut été accroché par un joueur du Canada à la défensive. Tuulola a obtenu le seul but du dernier tiers. Laakso a obtenu la victoire devant le filet finlandais avec 27 arrêts, dont un bon nombre sur des tirs à bout portant au cours des cinq dernières minutes de jeu, alors que Harvey a su repousser 23 des 28 rondelles tirées en sa direction dans une cause perdue pour Canada Blancs. Les Canadiens seront de retour sur la patinoire lundi soir à 19 h HE au RBC Centre lorsqu’ils affronteront Canada Noirs dans le seul match de la ronde préliminaire mettant aux prises deux équipes canadiennes, alors que la Finlande jouera contre la Russie lundi à 15 h HE.

Shots on Goal

Team	1	2	3	Total
Finland	16	7	5	28
Canada White	8	8	12	28

Power Plays

Team	PP	PIM
Finland	0-7	12
Canada White	1-4	16

1st Period Summary

Time	Team	Scoring Detail	Score
11:27	Canada White	Tyson Jost Goal (power play) <i>Assists: Alexander Katerinakis</i>	FIN 0 - WHT 1
13:23	Finland	Otto Somppi Goal (even strength)	FIN 1 - WHT 1
Time	Team	Penalty Detail	
3:17	Canada White	Brett Howden: Interference - Minor (2:00)	
3:56	Finland	Kristian Vesalainen: Interference - Minor (2:00)	
10:35	Canada White	Michael O’Leary: Roughing - Minor (2:00)	
10:35	Finland	Aapeli Räsänen (served by Aapeli Räsänen): Roughing - Minor (2:00)	
10:35	Finland	Riku Sihvonen: Interference - Minor (2:00)	
14:41	Canada White	Gabriel Bilodeau: Tripping - Minor (2:00)	
19:25	Canada White	Travis Barron: Interference - Minor (2:00)	

2nd Period Summary

Time	Team	Scoring Detail	Score
7:52	Finland	Pete Niemi Goal (even strength) <i>Assists: Juha Jääskä , Oliver Felixson</i>	FIN 2 - WHT 1
12:38	Finland	Janne Kuokkanen Goal (even strength) <i>Assists: Emil Oksanen</i>	FIN 3 - WHT 1
19:57	Finland	Otto Mäkinen Goal (even strength)	FIN 4 - WHT 1
Time	Team	Penalty Detail	
1:05	Canada White	David Quenneville: Roughing - Minor (2:00)	
8:51	Canada White	Travis Barron: Interference - Minor (2:00)	

3rd Period Summary

Time	Team	Scoring Detail	Score
12:03	Finland	Eetu Tuulola Goal (even strength) <i>Assists: Kristian Vesalainen</i>	FIN 5 - WHT 1
Time	Team	Penalty Detail	
5:37	Canada White	Nicolas Hague: Holding - Minor (2:00)	
6:47	Canada White	David Quenneville: Tripping - Minor (2:00)	
9:06	Finland	Jan Kluuskeri: Minor (2:00)	
14:25	Finland	Otto Mäkinen: Hooking - Minor (2:00)	
15:58	Finland	Jan Kluuskeri: High-Sticking - Minor (2:00)	

Skaters

#	Name	G	A	PIM
2	Niclas Almari	0	0	0
3	Oliver Felixson	0	1	0
4	Emil Oksanen	0	1	0
6	Markus Niemeläinen	0	0	0
7	Jarkko Pynnönen	0	0	0
8	Tarmo Reunanen	0	0	0
9	Jan Kluuskeri	0	0	4
10	Kristian Vesalainen	0	1	2
11	Riku Sihvonen	0	0	2
13	Juha Jääskä	0	1	0
14	Otto Mäkinen	1	0	2
15	Joona Koppanen	0	0	0
18	Janne Kuokkanen	1	0	0
19	Eetu Tuulola	1	0	0
20	Pete Niemi	1	0	0
21	Markus Nurmi	0	0	0
22	Aapeli Räsänen	0	0	2
23	Robin Salo	0	0	0
24	Otto Somppi	1	0	0
28	Urho Vaakanainen	0	0	0
Totals:		5	4	12

Goalies

#	Name	Min	Sh	Sv	Dec
1	Kimmo Rautiainen	0 : 00	0	0	0
30	Leevi Laakso	60 : 00	28	27	WIN
Totals:		60:00	28	27	0

Coaches

#	Name	Signature
---	------	-----------

Statistics Powered by



Skaters

#	Name	G	A	PIM
2	Josh Anderson	0	0	0
3	Luke Green	0	0	0
4	Keaton Middleton	0	0	0
6	Nicolas Hague	0	0	2
7	David Quenneville	0	0	4
8	Michael O'Leary	0	0	2
9	Gabriel Bilodeau	0	0	2
10	Tyson Jost	1	0	0
11	Jordan Kyrrou	0	0	0
12	Jordan Maher	0	0	0
14	Michael Pezzetta	0	0	0
15	Mitchell Balmas	0	0	0
16	Tanner Kaspick	0	0	0
17	Anthony Salinitri	0	0	0
18	Taylor Raddysh	0	0	0
19	Travis Barron	0	0	4
20	Alexander Katerinakis	0	1	0
21	Jonathan Ang	0	0	0
22	Brett Howden	0	0	2
Totals:		1	1	16

Goalies

#	Name	Min	Sh	Sv	Dec
1	Samuel Harvey	60 : 00	28	23	LOSS
31	Ryan Kubic	0 : 00	0	0	0
Totals:		60:00	28	23	0

Coaches

#	Name	Signature
---	------	-----------